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Protokół Nr LVIII/2023 
z LVIII Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego, 

która odbyła się w dniu 25 maja 2023 r. 

Obrady odbywały się w trybie zdalnym i prowadzone były ze Starostwa Powiatowego w Łodzi. 
Sesja rozpoczęła się o godzinie 11:00 i trwała do godziny 13:38.  
Skład Rady Powiatu – 19 radnych.  
Obecnych – 19 radnych.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Pkt 1. porządku obrad – Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Przewodniczący Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego Pan Sławomir Sokołowski otworzył  
obrady LVIII Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. Obrady odbywały się w trybie zdalnym, 
z możliwością osobistego stawiennictwa. 

Przewodniczący Rady poprosił Radnych o zalogowanie się w Systemie Rada w celu stwierdzenia 
prawomocności obrad. 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania zatytułowanego „Sprawdzenie zalogowania się 
Radnych” Przewodniczący Rady stwierdził, że w Sesji w chwili obecnej bierze udział 17 Radnych 
i obrady są prawomocne. Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Przewodniczący Rady powitał osoby uczestniczące w Sesji.  

Pkt 2. porządku obrad – Przedstawienie porządku obrad LVIII Sesji Rady Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego oraz przyjęcie propozycji jego zmian. 

Nie zgłoszono propozycji zmian porządku obrad. 

Porządek obrad przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad LVIII Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego  
oraz przyjęcie propozycji jego zmian. 

3. Zgłoszenie uwag do protokołu z LVII Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

4. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami.   

5. Przedstawienie informacji Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Łodzi o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Łódzkiego Wschodniego za 2022 rok (druk nr 1, referuje 
Pani Nina Niezabitowska-Kowalczyk – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Łodzi). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej „Wisienka” 
w Wiśniowej Górze za okres od dnia 1 marca 2022 r. do dnia 31 grudnia 2022 r. (druk nr 2, 
referuje Pani Urszula Łużniak – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie).  

7. Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Koluszkach za rok 
2022 (druk nr 3, referuje Pani Urszula Łużniak – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie).   

8. Rozpatrzenie „Raportu o stanie Powiatu Łódzkiego Wschodniego za 2022 rok” – debata (druk 
nr 4).   

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Łódzkiego Wschodniego wotum 
zaufania (druk nr 5). 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Łódzkiego Wschodniego za rok 2022 (druk nr 6):  
a) przedstawienie informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Łódzkiego Wschodniego za 2022 rok, 
b) przedstawienie opinii komisji stałych Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego,  
c) dyskusja, 
d) głosowanie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 
z wykonania budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego za rok 2022 (druk nr 7):  
a) przedstawienie sprawozdania finansowego Powiatu Łódzkiego Wschodniego za rok 2022, 
b) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego 

za rok 2022,  
c) przedstawienie informacji o stanie mienia Powiatu Łódzkiego Wschodniego sporządzonej 

na dzień 31.12.2022 roku,  
d) przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi 

w sprawie opinii o sprawozdaniu Zarządu Powiatu Łódzkiego Wschodniego z wykonania 
budżetu za 2022 rok, 

e) przedstawienie opinii Komisji Stałych i Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego,  

f) dyskusja, 
g) głosowanie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
za 2022 rok (druk nr 8):  
a) przedstawienie wniosku oraz stanowiska Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Łódzkiego 

Wschodniego w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego za 2022 rok, 

b) przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi 
w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego o udzielenie 
absolutorium Zarządowi Powiatu Łódzkiego Wschodniego za 2022 rok, 

c) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej na temat projektu uchwały w sprawie absolutorium 
dla Zarządu Powiatu Łódzkiego Wschodniego za 2022 rok, 

d) dyskusja, 
e) głosowanie. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na lata 2023 – 2026 (druk nr 9, referuje Pani Katarzyna Wojtaszek– Skarbnik 
Powiatu).  

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2023 rok (druk 
nr 10, referuje Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2023 rok 
(druk nr 11, referuje Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu). 

16. Wnioski, oświadczenia Radnych i sprawy różne. 

17. Zamknięcie LVIII Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

Pkt 3. porządku obrad – Zgłoszenie uwag do protokołu z LVII Sesji Rady Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego. 

Nie zgłoszono uwag do protokołu Nr LVII/2023 z LVII Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 
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Pkt 4. porządku obrad – Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 

Radni otrzymali pisemną informację z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami (załącznik nr 3 
do protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do Radnych, czy są z ich strony zapytania.  
Nie było pytań ze strony Radnych.  

Pkt 5. Przedstawienie informacji Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Łodzi 
o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Łódzkiego Wschodniego za 2022 rok. 

Przedłożona informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Łodzi o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Łódzkiego Wschodniego za 2022 rok stanowi załącznik nr 4 
do protokołu.  

Przewodniczący Rady przypomniał, że informację na posiedzeniu Komisji przedstawiła Pani Nina 
Niezabitowska-Kowalczyk – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Łodzi. Przewodniczący 
dodał, że materiał jak zwykle jest dobrze przygotowany, zawiera 48 stron.  Przewodniczący zwrócił się 
do radnych, czy są zapytania. 

Nie zgłoszono pytań. 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała informację. 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem informacji Państwowego Powiatowego Inspektora 
Sanitarnego w Łodzi o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
za 2022 rok. 
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 18, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0, „nie wziął udziału w głosowaniu” -1. 
Rada Powiatu przyjęła informację. 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Pkt 6. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii 
Zajęciowej „Wisienka” w Wiśniowej Górze za okres od dnia 1 marca 2022 r. do dnia 
31 grudnia 2022 r. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że projekt uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu 
Terapii Zajęciowej „Wisienka” w Wiśniowej Górze za okres od dnia 1 marca 2022 r. do dnia 
31 grudnia 2022 r. podczas posiedzenia wspólnego Komisji przedstawiła Pani Urszula Łużniak – 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. Przewodniczący zwrócił się do Radnych, czy mają 
zapytania. 

Radni nie zgłosili pytań. 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa oraz Komisja Polityki Społecznej pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 18, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0, „nie wziął udziału w głosowaniu” -1. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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Pkt 7. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii 
Zajęciowej w Koluszkach za rok 2022. 

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii 
Zajęciowej w Koluszkach za rok 2022 podczas posiedzenia wspólnego Komisji przedstawiła Pani 
Urszula Łużniak – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie i zwrócił się do Radnych, 
czy mają zapytania. 

Radni nie zgłosili pytań. 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa oraz Komisja Polityki Społecznej pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 17, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0, „nie wziął udziału w głosowaniu” -2. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Pani Jolanta Truszczyńska – Kierownik Warsztatu Terapii Zajęciowej w Koluszkach podziękowała 
radnym za zaufanie, Pani Dyrektor i pracownikom Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 
za wszelką pomoc w pracy Warsztatu oraz wszystkim, którzy się przyczynili do jakiejkolwiek pomocy 
dla Warsztatu Terapii Zajęciowej w Koluszkach.  

 
Pkt 8. porządku obrad – Rozpatrzenie „Raportu o stanie Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
za 2022 rok” – debata. 

Przedstawiony „Raport o stanie Powiatu Łódzkiego Wschodniego za 2022 rok” stanowi załącznik 
nr 10 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Sławomir Sokołowski na wstępie powiedział, że materiał 
przedstawiony przez Zarząd Powiatu jest bardzo rzeczowy, dobrze przygotowany i dużo daje 
do myślenia nad naszym wspaniałym powiatem.  

 

Pani Ewa Gładysz – Wicestarosta Łódzki Wschodni przedstawiła Raport o stanie Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego za rok 2022. Raport został opracowany w związku z wymogiem art. 30a ustęp 1 i 2 
ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym i obejmuje podsumowanie działalności 
Zarządu Powiatu Łódzkiego Wschodniego za ubiegły rok. W Raporcie przedstawiono w szczególności 
informacje dotyczące realizacji: polityk, programów i strategii, uchwał Rady Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego i budżetu Powiatu. Ponadto w Raporcie przedstawiono informacje dotyczące realizacji 
zadań własnych Powiatu, zadań zleconych z zakresu administracji rządowej i zadań powierzonych 
oraz o współpracy z innymi samorządami, ukazując w ten sposób pełny obraz realizowanych zadań 
w naszym Powiecie.  
Zarząd Powiatu Łódzkiego Wschodniego dołożył wszelkich starań w celu poprawy jakości i komfortu 
życia mieszkańców. Raport powstał na podstawie materiałów źródłowych sporządzonych przez 
komórki organizacyjne Starostwa Powiatowego w Łodzi, jednostki organizacyjne Powiatu, służby, 
inspekcje i straże oraz danych z Głównego Urzędu Statystycznego.  
W Raporcie o stanie Powiatu przedstawiono informację na temat najważniejszych dokumentów 
strategicznych. W ramach Strategii Rozwoju Powiatu na lata 2015-2022 przedstawiono wykaz 
ustalonych celów strategicznych, operacyjnych i realizowanych zadań. W układzie tabelarycznym 
ujęte zostały działania inwestycyjne zrealizowane w ubiegłym roku, ze wskazaniem kosztów ich 
realizacji i źródeł finansowania, ujęte w Planie Rozwoju Lokalnego, służącym wdrożeniu założeń 
dotyczących naszego Powiatu. 
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Zgodnie z Planem Rozwoju Sieci Dróg Powiatowych na lata 2017-2022 zrealizowano w roku ubiegłym 
22 inwestycje drogowe o wartości 13.747.521,68 zł i 15 inwestycji drogowych realizowanych przez 
gminy z dotacją Powiatu o wartości 10.313.128,62 zł. Poza realizacją założeń podstawowych 
dokumentów strategicznych Powiat realizował także postanowienia innych 10 dokumentów 
sektorowych: 

− Program Ochrony Środowiska dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego,  

− Powiatowy Program Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie Łódzkim Wschodnim,  

− Powiatowy Program Zapobiegania Przestępczości oraz Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa 
Obywateli, 

− Powiatowa Strategia Rozwiązywania Problemów Społecznych Powiatu Łódzkiego Wschodniego,  

− Powiatowy Program Wspierania Osób Niepełnosprawnych w Powiecie Łódzkim Wschodnim, 

− Powiatowy Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 
w Rodzinie dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego,  

− Powiatowy Program Przeciwdziałania Bezrobociu oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy, 

− Program współpracy Powiatu Łódzkiego Wschodniego w 2022 roku z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w artykule 3 ustęp 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 
2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 

− Program Ochrony Zdrowia Psychicznego dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego, 

− Plan wykorzystania zasobu nieruchomości Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2021-2023. 

Realizacja wyżej wymienionych programów została ujęta w treści Raportu, w opisie działalności 
w poszczególnych obszarach zadań publicznych realizowanych przez Powiat.  

Pani Iwona Walter-Wisiałkowska – Sekretarz Powiatu powiedziała, że w części V Raportu został 
przedstawiony opis działalności w obszarach zadań publicznych realizowanych przez Powiat Łódzki 
Wschodni. Są to zadania, które zostały określone w ustawie o samorządzie powiatowym, dotyczą 
działalności 2022 roku i uwzględniają również realizację polityk, programów i strategii. Opis realizacji 
zadań został sporządzony w takim samym układzie chronologicznym, jak w ustawie i również w tej 
samej chronologii, jak w Raportach z lat poprzednich, co umożliwia ewentualne porównanie 
jak wyglądał przebieg realizacji zadań na przestrzeni lat. 

W opisie zadań publicznych wskazano, jakie programy sektorowe przyjęte dla Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego oraz inne projekty i programy, w tym finansowane z Europejskich Funduszy 
Społecznych, były realizowane w 2022 roku w ramach danego zadania, a także opisano sposób 
ich realizacji. W treści Raportu ujęte zostały następujące zadania publiczne: 

− Edukacja publiczna, w ramach której realizowane były różne programy wychowawczo-
profilaktyczne oraz programy: „Zawodowcy w Europie”, „Za życiem”, „Laboratoria przyszłości”; 

− Promocja i ochrona zdrowia – realizowany był „Program Ochrony Zdrowia Psychicznego 
dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2019 - 2022”, 

− Pomocy społeczna, w tym wspieranie rodziny i system pieczy zastępczej, polityka prorodzinna, 
wspieranie osób niepełnosprawnych. W ramach bloku spraw społecznych realizowano 
Programy: „Aktywny Samorząd”, „Program Wyrównywania Różnic Między Regionami III”, 
projekt Centrum Usług Społecznych „WISIENKA 2”, projekt Centrum Usług Środowiskowych 
„WISIENKA-CD”, Program „Asystent Osobisty Osoby Niepełnosprawnej”, „Powiatowy Program 
Wspierania Osób Niepełnosprawnych w Powiecie Łódzkim Wschodnim na lata 2022 – 2028”, 
„Powiatowy Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 
w Rodzinie dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2022 – 2028”, „Program Rozwoju Pieczy 
Zastępczej w Powiecie Łódzkim Wschodnim na lata 2021 - 2023”; 

− Transport zbiorowy i drogi publiczne, w tym realizacja „Planu rozwoju sieci dróg powiatowych 
na terenie powiatu łódzkiego wschodniego”, który jest dokumentem sektorowym; 
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− Kultura oraz ochrona zabytków i opieka nad zabytkami;  

− Kultura fizyczna i turystyka;  

− Geodezja, kartografia i kataster; 

−  Gospodarka nieruchomościami; 

− Administracja architektoniczno-budowlana;  

− Gospodarka wodna;  

− Ochrona środowiska i przyrody (realizacja „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego na lata 2021-2024 z perspektywą na lata 2025-2028”);  

− Rolnictwo, leśnictwo i rybactwo śródlądowe; 

− Porządek publiczny i bezpieczeństwo obywateli, w tym realizacja „Powiatowego Programu 
Zapobiegania Przestępczości oraz Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli na lata 
2018 - 2023”;  

− Ochrona przeciwpowodziowa, w tym wyposażenie i utrzymanie powiatowego magazynu 
przeciwpowodziowego, przeciwpożarowa i zapobieganie innym nadzwyczajnym zagrożeniem 
życia i zdrowia ludzi oraz środowiska; 

− Przeciwdziałanie bezrobociu oraz aktywizacja lokalnego rynku pracy – realizowano „Powiatowy 
Program Przeciwdziałania Bezrobociu oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 2021 – 
2025”;  

− Ochrona praw konsumenta; 

− Utrzymanie powiatowych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej oraz obiektów 
administracyjnych; 

− Obronność;  

− Promocja Powiatu Łódzkiego Wschodniego - w ramach promocji realizowany był „Program 
Zapobiegania Przestępczości oraz Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli”;  

− Współpraca i działalność na rzecz organizacji pozarządowych oraz podmiotów wymienionych 
w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie – w tym realizowano „Program współpracy Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotowymi podmiotami wymienionymi w ustawie 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie; 

− Działalność w zakresie telekomunikacji; 

− inne zadania, w tym nieodpłatna pomoc prawna i nieodpłatne poradnictwo obywatelskie oraz 
przystąpienie do konkursu grantowego i realizacja tego konkursu grantowego pod tytułem 
„Cyfrowy Powiat”. 

W części VI ujęto informacje na temat współpracy z innymi społecznościami samorządowymi. 
W 1999 r. Powiat Łódzki Wschodni przystąpił do Związku Powiatów Polskich i do dzisiaj jest jego 
aktywnym uczestnikiem i członkiem. Powiat od 2014 roku należy do Stowarzyszenia Łódzki Obszar 
Metropolitalny, a od roku 2015 do Stowarzyszenia Związek Powiatów Województwa Łódzkiego.  
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Kolejnym rozdziałem, który jest również wymaganym elementem Raportu o stanie Powiatu, jest  
podsumowanie realizacji uchwał Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. W 2022 roku Wysoka Rada 
podjęła 115 uchwał, z czego 53 uchwały dotyczyły budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego i tzw. 
spraw okołobudżetowych, 10 uchwał dotyczyło spraw z zakresu pomocy społecznej i środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 5 uchwał dotyczyło przyjęcia 
programów powiatowych, strategii i planów, 10 uchwał dotyczyło przystąpienia do programów, 
projektów, aplikowania o środki i zabezpieczania realizacji zadań.  

W dalszej części głos zabrała Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu, która omówiła część VIII 
Raportu o stanie Powiatu, która zawiera podsumowującą informację na temat realizacji budżetu 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego za 2022 rok. Ponadto w samym raporcie, także przy opisie realizacji 
poszczególnych zadań, programów, wskazano na plany finansowe.  
Budżet Powiatu Łódzkiego Wschodniego na rok 2022 uchwalony został uchwałą Rady Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego z dnia 29 grudnia 2021 r. na podstawie przepisów ustawy o finansach 
publicznych. W trakcie roku budżetowego dokonano zmian budżetu na podstawie decyzji Ministra 
Finansów, Wojewody Łódzkiego, podpisanych porozumień z innymi jednostkami samorządu 
terytorialnego, przyznanych środków na realizację projektów unijnych, czy przeprowadzonej analizy 
wykonania w zakresie planu dochodów i wydatków. Dochody Powiatu zaplanowano ostatecznie 
po zmianach na 2022 rok na poziomie ponad 105 mln 951 tys. zł i zostały zrealizowane w 92,53%, 
tj. w wysokości 98.040.352,92 zł, w tym dochody bieżące ponad 87 mln 860 tys. zł i dochody 
majątkowe ponad 10 mln 180 tys. zł. Głównym źródłem dochodów były dochody z tytułu udziału 
Powiatu we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych i prawnych, ponad 33 mln zł, 
dotacje i środki przeznaczone na cele bieżące ponad 22 mln zł, subwencja ogólna ponad 15 mln zł, 
czy wpływy z usług ponad 10 mln zł. Natomiast wydatki Powiatu zaplanowane ostatecznie 
po zmianach na 2022 rok w wysokości ponad 111 mln 232 tys. zł zostały zrealizowane w 85,72%, 
tj. w wysokości 95.349.740,55 zł. Wydatki bieżące zrealizowane w 2022 roku w wysokości ponad 
73 mln 612 tys. zł zostały poniesione przede wszystkim na wynagrodzenia i pochodne 
od wynagrodzeń ponad 46 mln 574 tys. zł, czy zadania statutowe ponad 14 mln 837 tys. zł. Wydatki 
majątkowe zrealizowane zostały w wysokości ponad 21 mln 736 tys. zł. Wszystkie wydatki poniesione 
na realizację zadań Powiatu mieściły się w planie finansowym ustalonym na 2022 rok. Powiat Łódzki 
Wschodni według stanu na dzień 31 grudnia 2022 roku nie miał żadnego zadłużenia. Ostatecznie 
osiągnięty został dodatni wynik budżetu, który wyniósł 2.690.612,37 zł, natomiast biorąc pod uwagę 
nierozliczoną nadwyżkę z lat poprzednich, skumulowana nadwyżka z lat ubiegłych wyniosła 
34.822.763,11 zł.  

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że debata nad Raportem o stanie Powiatu jest to bardzo 
ważny punkt, w którym mogą brać udział mieszkańcy. Mieszkaniec chcąc zgłosić się do udziału 
w debacie powinien zebrać 150 podpisów. Dodał, że zgłoszeń mieszkańców do debaty nie było, ale 
są radni, którzy będą to czynić za mieszkańców. Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych, kto 
chciałby zabrać głos w dbacie. 

Pan radny Mateusz Jaśkiewicz zwrócił się z pytaniem, dlaczego w wykazie zadań zrealizowanych 
na drogach powiatowych pominięto informację na temat realizacji inwestycji na czterech drogach 
w gminie Tuszyn, które były dofinansowane z programu Polski Ład.   

Pan Krzysztof Pietrzko – p.o. Naczelnika Wydziału Inwestycji, Rozwoju i Dróg odpowiedział, że wykaz 
obejmuje zadania zrealizowane w 2022 roku. W przypadku Gminy Tuszyn i tej dużej inwestycji 
są wykazane tylko koszty dokumentacji projektowych oraz koszty odszkodowań za wywłaszczenie 
gruntów pod te inwestycje. Jest to bardzo duża inwestycja, jedna z większych na skalę prowadzonych 
przez Powiat Łódzki Wschodni na drogach powiatowych. Obejmuje cztery lokalizacje w gminie 
Tuszyn. Dopiero w trzecim postępowaniu przetargowym udało się rozstrzygnąć przetarg i na skutek 
przeprowadzonych negocjacji wyłonić wykonawcę w październiku ubiegłego roku oraz podpisana 
została umowa z terminem realizacji do listopada 2023 roku. Wykazano w związku z powyższym tylko 
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te koszty, które zostały poniesione w 2022 roku. Aktualnie prace przebiegają zgodnie 
z harmonogramem. 

Pani radna Zofia Sójka zwróciła się z pytaniem do Pani Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie, jak przebiega realizacja zaopatrzenia w protezy w ramach Programu „Aktywny samorząd”.  

Pani Urszula Łużniak – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie odpowiedziała, że jeśli 
chodzi o zaopatrzenie w protezy, to od momentu realizacji Programu „Aktywny samorząd”, czyli 
od 2012 roku, jest priorytetem zaopatrzenie w protezy na trzecim i czwartym poziomie jakości. 
W ubiegłym roku po raz pierwszy przyznane zostały 3 protezy na czwartym poziomie jakości, które są 
bardzo dobrymi protezami. Koszt takiej protezy wynosi około 140 tys. zł. W ubiegłym roku i w latach 
poprzednich, realizowano protezy w ilości 5 – 10. W ubiegłym roku zrealizowano dla 7 lub 8 osób 
zaopatrzenie w protezy kończyn dolnych. W latach poprzednich zdarzały się protezy również kończyn 
górnych, odtworzenie brakujących kończyn. W 2022 roku nie było oprotezowania osoby 
indywidualnej dwoma protezami kończyn dolnych, natomiast takie przypadki zdarzały się w latach 
poprzednich. Program jest dobrze realizowany i optymistycznym symptomem dla przyszłych 
beneficjentów jest to, że przyznawane są środki na protezy na czwartym poziomie jakości. 

Pani Agnieszka Biała – Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się z pytaniem, czy Urząd Pracy 
stosuje jakieś działania aktywizacyjne dla bezrobotnych rolników. 

Pani Monika Skrzypczyk – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Łódź – Wschód odpowiedziała, że jeśli 
chodzi o bezrobotnych rolników, zdajemy sobie sprawę, że jest tzw. bezrobocie ukryte na wsi i jest 
mnóstwo rolników, którzy mogliby zasilić rynek pracy, natomiast bez wsparcia Urzędu poprzez 
różnego rodzaju zachęty dla pracodawców, czy pomoc w przekwalifikowaniu, zdobyciu nowych 
kwalifikacji przez rolników, uatrakcyjnienie ich dla pracodawców, jest to bardzo trudne. Przepisy, 
które obowiązywały w roku ubiegłym, jak i jeszcze obowiązują w roku bieżącym, pozwalają zająć się 
tylko rolnikami, których gospodarstwa rolne są niewielkie, do dwóch hektarów przeliczeniowych. 
Tacy rolnicy faktycznie otrzymują od Urzędu Pracy wszelkie usługi, wszelkie instrumenty rynku pracy, 
korzystają ze staży, ze szkoleń, z różnego rodzaju dotacji. Problem bezrobocia ukrytego został 
dostrzeżony również przez Ministerstwo i w projektowanej ustawie o aktywności zawodowej, która 
miała wejść w życie w tym roku, ale najprawdopodobniej wyjdzie w życie w roku przyszłym, wszyscy 
rolnicy, którzy mają gospodarstwo rolne, bez względu na wielkość tego gospodarstwa, będą mogli 
zarejestrować się w Urzędzie Pracy i otrzymać wszelką pomoc, o ile nie pozostają w danym 
momencie w zatrudnieniu lub nie prowadzą działalności gospodarczej. Pani Dyrektor dodała, że widzi 
wielką szansę na to, żeby poprzez te nowe przepisy zapełnić luki na rynku pracy. 

Pan radny Mateusz Karwowski zwrócił się z pytaniem do Dyrektora Poradni Psychologiczno-
Pedagogicznej w Koluszkach, w kwestii opinii i orzeczeń, które są wydawane dla dzieci z terenu 
powiatu, mianowicie jakie opinie dominują. Pan radny dodał, że widać wzrost liczby orzeczeń 
i odbywa się to również kosztem jednostek samorządu terytorialnego, które pokrywają koszty 
związane najczęściej z indywidualnym nauczaniem albo z jakimiś innymi z działaniami, które 
dostosują szkoły do specjalnych potrzeb uczniów.  

Pani Aleksandra Balcerak – Dyrektor Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Koluszkach 
odpowiedziała, że zauważalny jest bardzo duży wzrost, jeżeli chodzi o wydawanie opinii i orzeczeń 
przez Poradnię. Na dzień dzisiejszy 150 dzieci oczekuje na diagnozę. Wstrzymano wyjścia do szkół 
i przedszkoli z warsztatami z tego powodu, że zintensyfikowano działania dotyczące właśnie diagnoz. 
Po pandemii nastąpił bardzo duży wzrost, jeżeli chodzi o orzeczenia o potrzebie nauczania 
indywidualnego i tutaj przede wszystkim te orzeczenia są z powodu depresji, zaburzeń 
emocjonalnych, jest bardzo dużo dzieci z myślami samobójczymi. Między innymi dlatego lekarze 
psychiatrzy kierują dzieci na nauczanie indywidualne.  
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Najwięcej opinii wydawanych jest ze względu na dostosowanie wymagań edukacyjnych, w tym też są 
to opinie o specyficznych trudnościach w uczeniu się. Coraz więcej jest opinii o objęciu dzieci pomocą 
psychologiczno-pedagogiczną. Generalnie rozporządzenie z 2017 roku mówi, że od 2017 r. w szkołach 
powinno odbywać się rozpoznawanie indywidualnych potrzeb rozwojowych dzieci i to szkoły 
powinny na początku świadczyć taką pomoc psychologiczno-pedagogiczną, nawet bez wydawania 
opinii przez Poradnię i te formy włącznie z dostosowaniami wymagań powinny być robione przez 
szkoły. Poradnia nie wyrabia się z wydawaniem opinii. Prowadzona jest sieć współpracy na terenie 
całego powiatu łódzkiego wschodniego, do której należy 56 placówek. Na spotkaniach cały czas 
motywuje się psychologów i pedagogów szkolnych, aby przyuczyli się diagnozowania uczniów 
prostymi narzędziami diagnostycznymi i żeby to szkoła przez pierwszy rok podejmowała działania. 
Pani Dyrektor w związku z telefonami rodziców uczniów, których szkoła kieruje na badanie, pyta 
w jaki sposób szkoła do tej pory prowadziła działalność psychologiczno-pedagogiczną i czy dziecko 
zostało już zdiagnozowane, czy zostały rozpoznane potrzeby, czy dziecko ma już oferowaną jakąś 
pomoc. Jeżeli nie, to sugeruje się rodzicowi, żeby zgłosił się do wychowawcy, do dyrektora 
z wnioskiem o objęcie dziecka pomocą i dopiero po roku czasu, kiedy to dziecko już jest objęte tą 
pomocą i nie ma żadnych efektów, to wówczas Poradnia przyjmuje dziecko na badanie. Cały czas 
nauczyciele są edukowani, żeby dostosowywali wymagania na miarę możliwości dzieci 
i że niekoniecznie każde dziecko musi być kierowane do Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej. 
Zauważono również bardzo duży wzrost liczby dzieci od urodzenia do trzeciego roku życia, które 
rodzą się z wadami rozwojowymi oraz dzieci autystycznych. Takie dzieci kierowane są do specjalistów 
do pogłębionej diagnozy. Opinie dla tych dzieci o wczesnym wspomaganiu rozwoju, czy też 
o potrzebie kształcenia specjalnego, wykonuje poradnia specjalistyczna na ul. Wyszyńskiego w Łodzi. 
Poradnia w Koluszkach natomiast wydaje opinie o WWR, ze względu na inne typy 
niepełnosprawności, w tym niepełnosprawności ruchowe.  
Pani Dyrektor dodała, że zauważa się też wśród dzieci i młodzieży zaburzenia w sferze małej 
motoryki, czyli manualnej, co wynika z tego, że dzieci grają dużo na komputerach. Są to problemy 
cywilizacyjne. Przez to, że dzieci nie mają wykształconego chwytu pisarskiego, potem bazgrzą 
i wskazuje się na dysgrafię. Dzieci nie mogą pisać egzaminów, ponieważ nikt ich nie może odczytać.  
Jeżeli chodzi o ilość i rodzaj problemów, jest ich bardzo dużo. Statystycznie dostosowania wymagań 
edukacyjnych opinii w 2021 r. było 130, w 2022 r. było 140, objęcie dziecka pomocą psychologiczno-
pedagogiczną 82 w 2021 roku, a w 2022 r. było 117. Razem opinii w 2021 r. było 341, w 2022 r. 401. 
Jeżeli chodzi o orzeczenia - najwięcej jest orzeczeń o potrzebie kształcenia specjalnego z uwagi 
na niepełnosprawność intelektualną dzieci lekką, umiarkowaną lub znaczną.   

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Statutowo – Regulaminowej na temat 
Raportu. 

Komisja Statutowo – Regulaminowa pozytywnie zaopiniowała Raport o stanie Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego za 2022 rok. 

Nie było więcej zgłoszeń ze strony Radnych do udziału w debacie, w związku z tym Przewodniczący 
Rady zamknął punkt. 

Pkt 9. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego wotum zaufania. 

Przewodniczący Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego poprosił o przedstawienie opinii Komisji 
Statutowo – Regulaminowej odnośnie projektu uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego wotum zaufania. 

Komisja Statutowo – Regulaminowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego w sprawie 
udzielenia Zarządowi Powiatu Łódzkiego Wschodniego wotum zaufania i przystąpiono do głosowania. 

Uprawnionych do głosowania było 19 radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 11, „przeciw” – 7, „wstrzymuję się” – 0, „nie wziął udziału w głosowaniu”-1. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę. 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr  11 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu pogratulował Zarządowi Powiatu otrzymania wotum zaufania. 

Pkt 10. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji o kształtowaniu się 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Łódzkiego Wschodniego za rok 2022. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Sławomir Sokołowski przypomniał, że w dniu 11 maja 2023 r. 
odbyło się posiedzenie wszystkich Komisji Rady Powiatu, w celu omówienia m.in. informacji 
o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Łódzkiego Wschodniego w 2022 roku. 

a) przedstawienie informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego za 2022 rok 

Informację o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
za 2022 rok przedstawiła Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu (załącznik nr 13 
do protokołu). 
Rada Powiatu Łódzkiego Wschodniego w dniu 29 grudnia 2021 r. podjęła uchwałę w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2022-2025. 
W okresie sprawozdawczym, na skutek podjętych uchwał przez Radę i Zarząd Powiatu, Wieloletnia 
Prognoza ulegała zmianom i na dzień 31 grudnia 2022 roku objęła swym zakresem lata 2022 – 2026. 
Ostatecznie Wieloletnia Prognoza według stanu na dzień 31 grudnia 2022 roku w zakresie roku 
budżetowego 2022 została wykonana według następujących danych: 

Dochody ogółem 98 040 352,92 zł 

Wydatki ogółem 95 349 740,55 zł 

Wynik budżetu 2 690 612,37 zł 

Szczegółowe dane w tym zakresie zostały przedstawione w informacji w odpowiednich zestawieniach 
i wykresach.  
Powiat Łódzki Wschodni według stanu na dzień 31 grudnia 2022 r. nie posiadał zadłużenia. Mieliśmy 
nadwyżkę budżetową, tak więc znacznie odbiegaliśmy od dozwolonych wskaźników w tym zakresie. 
Ponadto w okresie sprawozdawczym zachowana została relacja zrównoważenia wydatków bieżących 
wynikająca z ustawy o finansach publicznych, z uwagi na to, iż planowane dochody bieżące były 
wyższe od planowanych wydatków bieżących, a także wykonane dochody bieżące były wyższe 
od wykonanych wydatków bieżących o kwotę 14.247.056,93 zł. 
Zgodnie z art. 226 ustawy o finansach publicznych w Wieloletniej Prognozie Finansowej w roku 2022 
wyszczególniono limity wydatków i zobowiązań na realizowane przedsięwzięcia. Żaden z tych limitów 
w 2022 r. nie został przekroczony. W wykazie przedsięwzięć ujęto 36 przedsięwzięć. Realizacja 
poszczególnych z nich została szczegółowo opisana w informacji, także w ujęciu tabelarycznym. 
W okresie sprawozdawczym na bieżąco monitorowana była realizacja budżetu pod kątem 
prawidłowości, celowości, terminowości, a także ewentualnego wpływu na prognozowane wielkości 
oddziaływujące na zakładane wskaźniki. Ponadto zgłaszane zmiany budżetu za każdym razem 
poprzedzone były analizą wpływu na założenia przyjęte w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 
Wieloletnia Prognoza Finansowa obowiązująca w 2022 roku przyjęta została także na kolejne lata 
na podstawie złożonego projektu na lata 2023-2026, zgodnie z wytycznymi Ministra Finansów.  
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Wynik budżetu Powiatu stanowiący różnicę między planowanymi dochodami, a wydatkami jedynie 
w 2023 roku stanowi wartość ujemną i wynosi 19.800.000,00 zł. Niedobór ten sfinansowany zostanie 
nadwyżką z lat ubiegłych. Natomiast lata 2024 – 2026 są latami, w których planowane dochody 
są równe planowanym wydatkom. W latach 2023 – 2026 Powiat Łódzki Wschodni nie planuje 
zaciągnąć zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek. W budżecie na rok 2023 oraz w latach kolejnych 
relacja zrównoważenia wydatków bieżących została zachowana i stanowi nadwyżkę dochodów 
bieżących nad wydatkami bieżącymi.  
 
 

b) przedstawienie opinii komisji stałych Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego 

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił o przedstawienie opinii komisji stałych Rady Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego na temat informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego za 2022 rok: 

− Przewodniczący Komisji Statutowo – Regulaminowej poinformował, iż opinia Komisji jest 
pozytywna, 

− Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poinformował, iż opinia Komisji jest 
pozytywna, 

− Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej poinformowała, iż opinia Komisji jest pozytywna, 

− Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa poinformowała, iż opinia 
Komisji jest pozytywna, 

− Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, iż opinia Komisji jest pozytywna. 
 

c) dyskusja 

Przewodniczący Rady Powiatu otworzył dyskusję. 

Nie było głosów w dyskusji. Ze strony radnych nie było uwag. Dyskusja została zamknięta. 

d) głosowanie 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia informacji o kształtowaniu się 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Łódzkiego Wschodniego za rok 2022. 

Przystąpiono do głosowania. 
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 17, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się” – 1, nie wziął udziału w głosowaniu”- 1. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę. 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Pkt 11. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego za rok 2022. 

a) przedstawienie sprawozdania finansowego Powiatu Łódzkiego Wschodniego za rok 2022 

Sprawozdanie finansowe Powiatu Łódzkiego Wschodniego za rok 2022 stanowi załącznik nr 16 
do protokołu. 

Na wstępie Pan Andrzej Opala – Starosta Łódzki Wschodni powiedział, że w imieniu kierowanego 
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przez niego Zarządu zostały przekazane do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi i przedstawione 
Wysokiej Radzie do zatwierdzenia sprawozdanie finansowe Powiatu Łódzkiego Wschodniego według 
stanu na dzień 31 grudnia 2022 roku, informacja o stanie mienia Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
sporządzona według stanu na dzień 31 grudnia 2022 roku i sprawozdanie z wykonania budżetu 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego za rok 2022.  
Pan Starosta stwierdził, że rok 2022 nie był łatwym rokiem. Wszyscy mierzyliśmy się z dwucyfrową 
inflacją, wzrostem cen żywności oraz surowców energetycznych. Stanęliśmy przed wielką próbą 
wywołaną wojną w Ukrainie i z jej społeczno-ekonomicznymi skutkami. W takich warunkach przyszło 
funkcjonować i realizować przypisane zadania. Budżet Powiatu Łódzkiego Wschodniego na rok 2022 
uchwalony został 29 grudnia 2021 r. na podstawie przepisów ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. 
o finansach publicznych. Budżet ten zakładał plan dochodów na poziomie 87.870.593,50 zł oraz plan 
wydatków w wysokości 107.235.617,61 zł. W wyniku naszych działań, starań, a ostatecznie w wyniku 
podejmowanych przez Wysoką Radę i Zarząd Powiatu uchwał zmieniających budżet, w stosunku 
do uchwały budżetowej plan dochodów wzrósł o 18.080.615,51 zł, do poziomu 105.951.209,01 zł, 
to jest o 20,58%, a plan wydatków wzrósł o 3.996.787,88 zł, do poziomu 111.232.405,49 zł, 
tj. o 3,73%. 
Rzeczywiste wykonanie na koniec okresu sprawozdawczego dochodów wyniosło 98.040.352,92 zł, 
co stanowi 92,53% planu, w tym dochody bieżące zostały zrealizowane w 97,67%, tj. w wysokości 
87.860.049,07 zł. Dochody majątkowe zostały zrealizowane w 63,64%, to jest w wysokości 
10.180.303,85 zł. 
Brak pełnej realizacji planu dochodów, a także wydatków wynikał zasadniczo z przesunięcia terminu 
realizacji niektórych zadań w 2023 roku, co było wynikiem często przedłużającej się procedury 
przetargowej z powodu braku ofert lub trudności w wyborze wykonawców z uwagi na oferowane 
wysokie ceny przekraczające kwoty przeznaczone w planie na sfinansowanie danej inwestycji. Taka 
sytuacja dotyczyła następujących zadań: 
„Modernizacja odcinków dróg powiatowych nr 2900E, 2902E i 2904E na terenie gminy Tuszyn”. 
To zadanie inwestycyjne, które pierwotnie planowane było do wysokości 10 mln zł, ostatecznie 
wynosi prawie 17 mln zł. Pan Starosta dodał, że przypomina sobie wizyty Panów radnych - Pana 
Golusa i Pana Skorupskiego u niego i u Pani Wicestarosty, proszących o prowadzenie tych zadań 
mimo, że kwoty ostateczne wynikające z przetargu i z negocjacji o 70% przekraczały kwotę 
planowaną. Panowie radni mówili, że zależy im bardzo, bo to jest ich „być albo nie być” 
w przyszłorocznych wyborach. Pan Starosta przypomniał, że zrobiono to. Znaleziono dodatkowe 
5 mln zł na tą inwestycję. Pan Burmistrz również wsparł inwestycję kwotą 2 mln zł. Dodał, 
że nie otrzymano żadnej pomocy zewnętrznej, jeśli chodzi o znalezienie wykonawcy, ani od Panów 
radnych, ani od Pana Burmistrza. 
Kolejne zadania: „Przebudowa i modernizacja pałacyku na Środowiskowy Dom Samopomocy 
w Wiśniowej Górze”, czy „Modernizacja budynku nr 2 Zespołu Szkół nr 2 w Koluszkach – dochodzenie 
do standardów obowiązujących Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy w Koluszkach”. Obecnie 
wszystkie te inwestycje są z powodzeniem realizowane.  
Ponadto Powiat nie otrzymał w 2022 roku planowanych środków z Rządowego Funduszu Polski Ład, 
Programu Inwestycji Strategicznych w wysokości 4 mln 750 tys. zł, stanowiących dofinansowanie 
realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Modernizacja odcinków dróg powiatowych na terenie gminy 
Brójce”, o które wnioskowano w miesiącu grudniu w ramach udzielonej promesy. Pieniądze te 
wpłynęły dopiero w styczniu bieżącego roku i pozwoliły rozliczyć zobowiązania z tego tytułu.  
W związku z podpisaniem aneksów o dofinansowanie projektów unijnych pn. Centrum Usług 
Środowiskowych „WISIENKA-CD” oraz „WISIENKA 2” nastąpiło przesunięcie ich realizacji na 2023 rok.  
Wydatki budżetowe Powiatu według stanu na dzień 31 grudnia 2022 r. zrealizowano w 85,72% planu, 
tj. w wysokości 95.349.740,55 zł. Największy strumień wydatków budżetowych Powiatu, a zatem 
priorytet w działaniach samorządu, stanowiły cztery dziedziny. Na pomoc społeczną, rodzinę 
i wszystkie zadania w zakresie polityki społecznej wydatkowano łącznie 28.922.320,67 zł, co stanowi 
30,33% wydatków ogółem Powiatu. Na transport i łączność (drogi) wydatkowano 22.125.797,36 zł, 
co stanowi 23,20%. Na oświatę i edukacyjną opiekę wychowawczą wydano 18.289.068,18 zł, 
co stanowi 19,18% wydatków ogółem Powiatu. Na administrację publiczną wydatkowano 
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10.969.603,84 zł, co stanowi 11,50% wydatków. Na pozostałe zadania wydatkowano 
15.042.950,50 zł. W wydatkach ogółem Powiatu na wydatki bieżące przeznaczono 73.612.992,14 zł, 
co stanowi 77,20% wydatków ogółem Powiatu oraz na wydatki majątkowe 21.736.748,41 zł, to jest 
22,80% wydatków ogółem.  
W 2022 roku poniesione wydatki majątkowe służyły różnym celom. Były to przede wszystkim: 
poprawa infrastruktury drogowej 19.310.650,30 zł, infrastruktury oświatowej 1.047.417,78 zł, 
infrastruktury geodezyjnej 727.419,74 zł, infrastruktury pomocy społecznej 546.280,74 zł, a także 
realizacja zadań w ramach bezpieczeństwa publicznego 80 tys. zł, rolnictwa, ewidencja gruntów 
i prowadzenie spraw ochrony gruntów rolnych 14.944,50 zł, administracji publicznej 10.035,35 zł. 
Źródłem pokrycia wydatków majątkowych były: środki z budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
18.476.212,56 zł, Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg 1.459.223,52 zł, dotacja z Samorządu 
Województwa Łódzkiego 320.041,81 zł, środki z budżetu państwa, subwencja 218.243 zł i Rządowy 
Fundusz Inwestycji Lokalnych 615 zł. Razem pozyskano 3.260.535,85 zł środków zewnętrznych, 
co stanowi 15% całości wydatków majątkowych. Źródłem finansowania pozostałych 85% wydatków 
majątkowych były środki z budżetu Powiatu. 

Pan Starosta dodał, że na wykonanie ubiegłorocznego budżetu, które zostało zaprezentowane 
w sprawozdaniu Zarządu Powiatu za 2022 rok, miała wpływ rzetelna praca wielu pracowników 
na różnych szczeblach naszej powiatowej administracji i dobra współpraca z Wysoką Radą i Władzami 
poszczególnych Gmin Powiatu, za co Pan Starosta złożył serdeczne podziękowania. 

W dalszej części sprawozdanie finansowe Powiatu Łódzkiego Wschodniego za rok 2022 omówiła Pani 
Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu.  
Głównym źródłem informacji o sytuacji finansowej podmiotu rachunkowości jest sprawozdanie 
finansowe, które dostarcza odpowiednio zagregowanych informacji danych. W skład sprawozdania 
finansowego Powiatu Łódzkiego Wschodniego sporządzonego na dzień 31 grudnia 2022 roku 
wchodzą:  

− bilans z wykonania budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego, zamykający się po stronie 
aktywów i pasywów sumą 39.789.896,65 zł. Wzrost w zakresie posiadanych środków 
pieniężnych w stosunku do stanu z początku roku wyniósł ponad 3.694.000 zł; 

− bilans łączny jednostek budżetowych zamykający się po stronie aktywów i pasywów sumą 
229.551.748,59 zł. Wzrost w stosunku do stanu z początku roku wyniósł ponad 17.662.000 zł, 
co jest wynikiem zasadniczo znacznego zwiększenia wartości dróg powiatowych na skutek 
zakończonych i przyjętych inwestycji, jak i nieruchomości gruntowych pod tymi drogami, 
a także zwiększenia wartości rozpoczętych inwestycji; 

− łączny rachunek zysków i strat jednostek budżetowych przygotowywany w wariancie 
porównawczym, zamykający się wynikiem finansowym stanowiącym zysk netto w kwocie 
21.396.162,88 zł, który jest wyższy w porównaniu z rokiem poprzednim o ponad 8.476.000 zł; 

− łączne zestawienie zmian funduszu jednostek budżetowych, wykazujące stan funduszu 
na dzień 31 grudnia 2022 roku w wysokości 194.873.884,81 zł 

− informacja dodatkowa. 

Łączne sprawozdania zawierają dane zbiorcze z 11 jednostek budżetowych, Powiatowego 
Inspektoratu Nadzoru Budowlanego i Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej. 
Przedstawione sprawozdania finansowe sporządzono według odpowiednich wzorów określonych 
w załącznikach do rozporządzenia Ministra Finansów z 2017 roku w sprawie rachunkowości oraz 
planów kont między innymi dla budżetów jednostek samorządu terytorialnego i jednostek 
budżetowych. 
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b) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
za rok 2022 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego za rok 2022 przedstawiła Pani 
Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu (załącznik nr 17 do protokołu). 
Dochody Powiatu zostały zrealizowane w 2022 roku w wysokości ponad 98 mln 40 tys. zł. Głównym 
źródłem dochodów bieżących były: 

− dochody z tytułu udziału Powiatu we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych 
i prawnych – ponad 33 mln zł; 

− dotacje i środki przeznaczone na cele bieżące – około 22 mln 478 tys. zł (przede wszystkim 
dotacje celowe z budżetu państwa na zadania z zakresu administracji rządowej, czyli 
na funkcjonowanie Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej, Powiatowego 
Inspektoratu Nadzoru Budowlanego, gospodarowanie nieruchomościami Skarbu Państwa, 
w sferze zadań własnych również na finansowanie DPS-ów, środki z Funduszu Pracy,  
z PFRON-u, Funduszu Pomocy, Funduszu Przeciwdziałania COVID-19, pomoce finansowe 
z Gmin, a także środki na realizację projektów unijnych, takich jak „Zawodowcy w Europie”, 
„WISIENKA-CD”, „WISIENKA2”; 

− subwencja ogólna łącznie (część oświatowa i równoważąca) – ponad 15 mln zł,  

− wpływy z usług, głównie z tytułu odpłatności za pobyt w pensjonariuszy w DPS-ach, 
czy udostępnianie zasobu geodezyjnego – około 10 mln 484 tys. zł,  

− pozostałe dochody własne, przede wszystkim wpływy z opłat komunikacyjnych, za zajęcie 
pasa drogi, z tytułu odsetek bankowych oraz udziały Powiatu w zrealizowanych dochodach 
Skarbu Państwa, dochody z najmu, czy z tytułu kar pieniężnych – około 6 mln 638 tys. zł. 

Na dochody majątkowe składają się: 

− dochody z tytułu dotacji oraz środków przeznaczonych na inwestycje, czyli pomoce 
finansowe z Gmin, środki z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg – około 3 mln 89 tys. zł, 

− wpływy ze sprzedaży składników majątkowych, przede wszystkim z tytułu wpływu 
odszkodowania za przyjęte nieruchomości pod inwestycje drogowe realizowane przez 
Województwo Łódzkie na terenie gminy Brójce – około 7 mln 92 tys. zł.  

Brak pełnej realizacji planu dochodów, a także wydatków, wynika zasadniczo z przesunięcia terminu 
realizacji niektórych zadań na 2023 rok.  
Wydatki Powiatu zostały zrealizowane w wysokości ponad 95 mln zł.  
Wydatki bieżące zostały poniesione na: 

− wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń (63,27% wydatków) – ponad 46 mln 574 tys. zł, 

− zadania statutowe – ponad 14 mln 837 tys. zł, 

− projekty unijne ponad 5 mln 53 tys. zł,  

− dotacje na zadania bieżące, takie jak utrzymanie dróg powiatowych 3 mln 776 tys. zł 

− świadczenia na rzecz osób fizycznych ponad 3 mln 372 tys. zł.  
Wydatki majątkowe zrealizowane w kwocie ponad 21 mln 736 tys. zł zostały poniesione na realizację 
48 zadań inwestycyjnych, szczegółowo wskazanych w załączniku nr 6 do sprawozdania, 
przygotowywanym także w podziale na poszczególne Gminy. 
Źródłem finansowania wydatków majątkowych w 85% były środki pochodzące z budżetu Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego w wysokości ponad 18 mln 476 tys. zł, a w 15% w wysokości około 
3 mln 300 tys. zł pozyskane środki zewnętrzne.  

Poza wydatkami inwestycyjnymi znaczącą pozycję w strukturze wydatków zajmuje sfera pomocy 
społecznej, na którą w ramach Działu 852 przeznaczono kwotę ponad 18 mln 779 tys. zł. W obszarze 
tym należy wskazać przede wszystkim na funkcjonowanie dwóch Domów Pomocy Społecznej: 
w Wiśniowej Górze oraz w Lisowicach, na które przeznaczono kwotę niemal 13 mln zł. Powiat dołożył 
do funkcjonowania DPS-ów kwotę ponad 495 tys. zł, czyli nieco mniej niż w roku ubiegłym. 
W zakresie natomiast kolejnej, znaczącej sfery działania Powiatu, czyli realizacji zadań oświatowych 
w ramach Działu 801 Oświata i wychowanie oraz Działu 854 Edukacyjna opieka wychowawcza, 
wykonanie wydatków ukształtowało się na poziomie ponad 18 mln 289 tys. zł. Otrzymane środki 



15 
 

między innymi z subwencji oświatowych nie były wystarczające, więc dofinansowanie Powiatu w tym 
zakresie musiało wynieść ponad 3 mln 816 tys. zł, czyli o ponad 800 tys. zł więcej, niż w 2021 roku.  

Różnica między zrealizowanymi dochodami i wydatkami za 2022 rok jest wartością dodatnią, czyli 
nadwyżką wynoszącą ponad 2 mln 690 tys. zł i biorąc pod uwagę nierozliczoną nadwyżkę 
z poprzednich, skumulowana nadwyżka z lat ubiegłych na dzień 31 grudnia 2022 r. wyniosła ponad 
34 mln 822 tys. zł. 

W okresie sprawozdawczym nie były planowane rozchody, gdyż Powiat nie miał zadłużenia, nie było 
więc konieczności zaciągania kredytów, czy pożyczek nawet o charakterze przejściowym. Na dzień 
31 grudnia 2022 r. Powiat posiadał należności w łącznej kwocie 494.012,74 zł. W stosunku 
do występujących zaległości na bieżąco podejmowane były działania windykacyjne. Należności te 
dotyczyły między innymi udziałów Powiatu od niezrealizowanych, a przypisanych dochodów Skarbu 
Państwa, głównie z tytułu użytkowania wieczystego, należności z tytułu obciążeń związanych 
przypadkiem pojazdów, opłat za zajęcie pasa drogowego, nałożonych kar pieniężnych, czy odsetek 
za zwłokę. Natomiast kwota zobowiązań wyniosła łącznie 8.343.032,20 zł i są to w pełni zobowiązania 
niewymagalne wynikające z faktur dotyczących zasadniczo realizowanych w grudniu 2022 r. zakupów 
energii, zrealizowanych inwestycji, zakupu różnych usług czy materiałów, a także wynikające 
z naliczonego dodatkowego wynagrodzenia dla pracowników za 2022 rok. Wszystkie zobowiązania 
zostały już uregulowane w bieżącym roku. 

Sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania budżetu za 2022 rok zostało również pozytywnie 
zaopiniowane przez Regionalną Izbę Obrachunkową. Opinia ta dotyczyła poprawności formalno-
rachunkowej sprawozdania i zgodności z regułami prawnymi. 

c) przedstawienie informacji o stanie mienia Powiatu Łódzkiego Wschodniego sporządzonej 
na dzień 31.12.2022 roku 

Informację o stanie mienia Powiatu Łódzkiego Wschodniego sporządzoną na dzień 31.12.2022 roku 
przedstawiła Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu (załącznik nr 18 do protokołu). 
Informacja o stanie mienia Powiatu na dzień 31 grudnia 2022 roku została sporządzona zgodnie 
z dyspozycją co do jej zakresu określonego w ustawie o finansach publicznych i jest zgodna z danymi 
wykazanymi w sprawozdaniu finansowym. W informacji tej prezentuje się aktywa trwałe, mienie 
ruchome i nieruchome, drogi powiatowe, inwestycje rozpoczęte i niezakończone oraz gospodarkę 
nieruchomościami, czyli dane o dochodach uzyskanych z tytułu wykonywania praw własności. 
Informacja w formie tabelarycznej prezentuje dane dotyczące poszczególnych składników majątku 
w wartości brutto i wartości bilansowej netto, w podziale na wartości niematerialne i prawne, grunty, 
wartość budynków, lokali i obiektów inżynierii lądowej i wodnej, urządzenia techniczne i maszyny, 
środki transportu i inne środki trwałe. Informacja ta opisuje również nieruchomości i ich położenie 
dla 13 jednostek realizujących zadania Powiatu, pod kątem też prawa własności i zarządzania tym 
majątkiem. Współwłasność Powiatu stanowi teren Starostwa Powiatowego w udziale 30,40% 
oraz I Liceum Ogólnokształcącego w Koluszkach oddanego trwały zarząd, w wartości 34,59%. 
Własnością Powiatu objęte są nieruchomości oddane w trwały zarząd dla Domu Pomocy Społecznej 
w Wiśniowej Górze oraz Domu Pomocy Społecznej w Lisowicach, Zespołowi Szkół nr 1 w Koluszkach, 
Zespołowi Szkół nr 2 w Koluszkach wraz z siedzibą Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego 
w Koluszkach oraz Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Koluszkach. Ogółem wartość gruntu 
w ewidencji Starostwa Powiatowego związanego z tymi nieruchomościami nie uległa zmianie 
w porównaniu z rokiem poprzednim i wynosi 4.067.124,90 zł, natomiast nieruchomości gruntowe 
w pasach dróg powiatowych uległy zwiększeniu o prawie 2 ha i ich wartość wynosi 89.003.935,60 zł, 
a ogólna powierzchnia stanowi ponad 272 ha.  
Informacja zawiera zestawienie przygotowane w podziale na gminy, ze szczegółowymi danymi 
dla każdej działki. Różnica natomiast powierzchni i wartości nieruchomości gruntowych jest 
konsekwencją nowych decyzji podziałowych Wójtów i Burmistrzów, czy zawartych ugód dotyczących 
wypłat odszkodowań.  
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Ogółem długość dróg powiatowych wynosi 221.137m i uległa zmniejszeniu w stosunku do roku 
ubiegłego o 2.502m na terenie gminy Brójce na podstawie decyzji Wojewody Łódzkiego o zezwoleniu 
na realizację inwestycji drogowych dotyczących budowy dróg wojewódzkich. 
W informacji podano również szczegółowy wykaz dróg na terenie poszczególnych gmin. Informacja 
zawiera również zestawienie przekazanych jak i przyjętych w 2022 roku na stan mienia zadań 
realizowanych na drogach wraz z podaniem ich wartości. Wartość inwestycji przyjętych na stan 
wynosi ogółem ponad 20 mln 272 tys. zł, wartość inwestycji zdjętych ze stanu wynosi ogółem ponad 
109 tys. zł, czyli wartość dróg powiatowych na koniec roku wyniosła 156.510.131,97 zł.  
W 2022 roku Powiat wypłacił odszkodowania za nieruchomości, które nabył z mocy prawa, w łącznej 
kwocie 47.351 zł.  
Na koniec 2022 roku było 11 inwestycji rozpoczętych i niezakończonych o wartości 3.447.343,11 zł 
i  każda z tych inwestycji jest szczegółowo przedstawiona w informacji. Ponadto zostały wskazane 
dochody z tytułu umów najmu i dzierżawy, które ogólnie wyniosły 313.434,63 zł i są większe 
w porównaniu z 2021 rokiem o ponad 38 tys. zł. Natomiast z innych tytułów, takich jak zajęcie pasa 
drogi, czy sprzedaż składników majątkowych, dochody wyniosły łącznie ponad 8 mln 180 tys. zł, czyli 
więcej o ponad 7 mln zł niż w roku 2021. Wartość tą zawyżył głównie wpływ odszkodowania 
za przejęte nieruchomości pod inwestycje realizowane w gminie Brójce.  
 

d) przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi 
w sprawie opinii o sprawozdaniu Zarządu Powiatu Łódzkiego Wschodniego z wykonania 
budżetu za 2022 rok 

Przewodniczący Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego Pan Sławomir Sokołowski odczytał Uchwałę 
Nr V/56/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 
18 kwietnia 2023 r. w sprawie opinii o sprawozdaniu Zarządu Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
z wykonania budżetu za 2022 rok (załącznik nr 19 do protokołu). Skład Orzekający Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Łodzi pozytywnie zaopiniował sprawozdanie Zarządu Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego z wykonania budżetu za 2022 rok, bez uwag.  
Ponadto Pan Przewodniczący odczytał Uchwałę Nr V/64/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Łodzi z dnia 21 kwietnia 2023 r. w sprawie sprostowania oczywistej omyłki 
zawartej w Uchwale Nr V/56/2023 z dnia 18 kwietnia 2023 r. (załącznik nr 20 do protokołu). 

e) przedstawienie opinii Komisji Stałych i Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego  

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił o przedstawienie opinii Komisji. 

− Przewodniczący Komisji Statutowo – Regulaminowej poinformował, iż opinia Komisji jest 
pozytywna, 

− Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poinformował, iż opinia Komisji jest 
pozytywna, 

− Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej poinformowała, iż opinia Komisji jest pozytywna, 

− Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa poinformowała, iż opinia 
Komisji jest negatywna, 

− Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, iż opinia Komisji jest pozytywna. 
 

f) dyskusja 

Przewodniczący Rady Powiatu otworzył dyskusję. 
 
Pani radna Elżbieta Żaczek odniosła się do zadania, które było przyjęte do budżetu Powiatu uchwałą 
z dnia 29 grudnia 2021 roku i nosiło tytuł „Modernizacja ciągu pieszo-jezdnego w drodze powiatowej 
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nr 2912E w Wiśniowej Górze – opracowanie projektowe”. Na wykonanie tego działania była 
przeznaczona kwota 50 tys. zł i miało zostać zrealizowane w 2022 roku. Pani Radna powiedziała, 
że wniosek o wykonanie modernizacji ciągu pieszo-jezdnego przed złożeniem do Starostwa, był 
konsultowany w Urzędzie Gminy Andrespol. Uzyskał poparcie władz Gminy Andrespol oraz trojga 
radnych powiatowych z gminy Andrespol, którzy podpisali się na składanym wniosku. We wniosku 
tym została szczegółowo wskazana lokalizacja newralgicznych miejsc na tym ciągu pieszo-
rowerowym oraz na chodniku wraz ze zdjęciami i dokładnie zostało opisane, jakie utrudnienia 
występują tam dla użytkowników drogi. 
Wniosek został uznany przez Zarząd Powiatu za zasadny i przyjęty do propozycji budżetu Powiatu, 
a następnie przegłosowany uchwałą Rady. Niestety zadanie to nie zostało wykonane ani w zakresie 
przygotowania dokumentacji projektowej, ani też nie wykonano napraw usterek opisanych 
we wniosku. Natomiast w październiku 2022 roku zadanie zostało wycofane z budżetu poprzez 
wprowadzenie zmiany w budżecie. Pani radna dodała, że na jej protest przeciw temu zabiegowi, 
uzyskała odpowiedź od Zarządu, że środki przeznaczone na to zadanie zostały wycofane w związku 
ze zbliżającym się końcem roku i koniecznością wykazania zadania, jako niezrealizowanego 
w 2022 roku. Jednak jednocześnie uzyskała zapewnienie, że będziemy do tematu wracać i to nie 
znaczy, że zadanie nie zostanie wykonane. Niemniej jednak w budżecie na 2023 rok zadanie to już się 
nie pojawiło. Nie nastąpiło również do tej pory naprawienie usterek w ramach, tak jak było 
sugerowane przez Zarząd, bieżącego utrzymania dróg. Pani radna zwróciła się do Zarządu z pytaniem, 
dlaczego zadanie, które było przyjęte do budżetu Powiatu, zostało wycofane z tego budżetu, pomimo 
tego, że zgodnie z ustawą o samorządzie powiatowym z dnia 5 czerwca 1998 roku w zadaniach 
Zarządu Powiatu leży wykonywanie zarówno uchwały budżetowej jak i uchwał Rady. Pani radna 
zwróciła się z pytaniami, dlaczego zadanie zostało wycofane oraz ile jeszcze takich zadań przyjętych 
do budżetu na 2022 rok zostało całkowicie z niego wycofanych. 
 
Pan Krzysztof Pietrzko – p.o. Naczelnika Wydziału Inwestycji, Rozwoju i Dróg odpowiedział, 
że zadanie inwestycyjne dotyczące opracowania dokumentacji projektowej dot. ul. Tuszyńskiej 
zostało wprowadzone do budżetu, lecz po przeprowadzonych niejednokrotnie wizjach terenowych 
również z udziałem Pani radnej oraz z udziałem projektantów, wynika, że wykonanie tego 
zamierzenia okaże się bardzo kosztowne oraz niemożliwe do realizacji w ramach istniejących granic 
pasa drogowego. Konieczne byłoby wywłaszczenie, wykup gruntów prywatnych i przesunięcie 
ogrodzeń, co spotęguje skalę kosztów do poniesienia na ten cel. Pan Naczelnik dodał, że z tego, 
co pamięta, zdecydowano o usunięciu z budżetu tego zadania polegającego na opracowaniu 
dokumentacji projektowej, na rzecz przesunięcia tych środków na inne zadanie inwestycyjne 
na terenie gminy Andrespol, tj. wykonanie dokumentacji projektowej przejścia dla pieszych 
na ul. Tuszyńskiej przy ul. Akacjowej, która została opracowana i wiele wskazuje, że w tym roku 
nastąpią prace budowlane, jeżeli chodzi o budowę tego przejścia. 
Pan Krzysztof Pietrzko dodał, że jeżeli chodzi o rozwiązania techniczne na ul. Tuszyńskiej, które były 
przedmiotem uwag, są to rozwiązania, które funkcjonują od samego początku oddania drogi 
do użytku po jej modernizacji i nie było żadnych istotnych zmian, które mogłyby spowodować 
zagrożenie bezpieczeństwa ruchu pieszego, rowerzystów, czy innych uczestników ruchu drogowego 
i stąd taka decyzja została podjęta. 
 
Przewodniczący Rady przypominał, że była o tym mowa wcześniej i dziwi się, że Pani radna 
już zapomniała, że byłyby wielkie problemy, żeby to wykonać.   
 
Pan Andrzej Opala – Starosta Łódzki Wschodni powiedział, że Rada Powiatu podjęła racjonalną 
decyzję wycofując bardzo obszerny projekt, który nie znajduje racjonalnego uzasadnienia. Zadanie to 
wpisano początkowo do budżetu, ale później uchwałą Rady wycofano je, przeznaczając środki na inne 
pilniejsze zadanie, w konsultacji z Panem Wójtem Gminy Andrespol, mianowicie na wykonanie 
dokumentacji projektowej pod przejścia dla pieszych w dwóch miejscach. Natomiast jeśli chodzi 
o naprawę tych usterek i mankamentów w chodniku, to jesteśmy w tej chwili na etapie 
konsultowania tych spraw z Gminą Andrespol, która zgłosiła, że jest gotowa współfinansować pewne 
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zadania. Jeśli Gmina Andrespol wyrazi taką zgodę, wspólnie usuniemy te usterki, gdy okażą się one 
zasadne. Około trzech tygodni temu padła taka propozycja ze strony Gminy Andrespol. W tej chwili 
Pan Naczelnik jest w trakcie rozmów z przedstawicielami Gminy, żeby ustalić dokładnie te punkty.  
Pan Starosta dodał, że w obrębie przystanków autobusowych i zatok autobusowych nie będzie 
zrobione to, co chce Pani radna. Projekt organizacji ruchu określa, że w miejscach tych nie ma już 
ścieżki rowerowej, tylko jest to chodnik dla pieszych, w związku tym nie zostaną zrobione nadlewki 
przy krawężnikach po to, żeby można było przejeżdżać rowerem przez przystanek autobusowy. Pan 
Starosta nie chce narażać się na to, że będzie ponosił osobistą odpowiedzialność w przypadku 
jakiegokolwiek wypadku związanego z wjazdem autobusu i przejeżdżaniem rowerzysty przez ten 
przystanek. Ze strony Gminy Koluszki jako zarządcy nad drogami w gminie Andrespol jest podobne 
zdanie i w tej sprawie wypowiedziano się jednoznacznie. Tego nie można zrobić ze względu 
na bezpieczeństwo tych osób, które mogłyby przejeżdżać przez przystanek autobusowy. Natomiast 
tam, gdzie będzie to zasadne, Gmina będzie współfinansowała naprawę usterek i to zostanie 
zrobione w najbliższym czasie. Jesteśmy na etapie rozmów i uzgadniania, w którym miejscu to trzeba 
zrobić.  
 
Pani Radna Elżbieta Żaczek odpowiedziała Panu Przewodniczącemu, że bardzo dokładnie pamięta, 
jak było, co było na ten temat rozmawiane, co było mówione, jak również pamięta, że cały wniosek 
był szczegółowo analizowany przed przyjęciem zadania do budżetu i była analizowana zasadność. 
Jeżeli więc potem została ta zasadność zakwestionowana, no to szkoda, że nie zostało to bardzo 
dokładnie przeanalizowane wcześniej. Pani Radna poprosiła ponadto o odpowiedź na pytanie, ile 
jeszcze takich zadań, które były ujęte w budżecie Powiatu, zostało całkowicie wycofanych z realizacji.  
 
Pan Starosta odpowiedział, że pewne zadania zostały przesunięte, między innymi w Starowej Górze 
w gminie Rzgów, gdzie te inwestycje są realizowane przez Gminę Rzgów, a Powiat przekazuje środki. 
Zadania, które zostały przesunięte, to między innymi zadanie związane z realizacją czterech dróg 
w gminie Tuszyn, gdzie ze względu na skomplikowaną procedurę i brak chętnych wykonawców, 
jak również 70% podwyżkę kosztów wykonania, przesunięto ich realizację na rok 2023.  
Pan Starosta dodał, że dyskusje Pani radnej na temat chodnika odbywały się wielokrotnie, również 
z pracownikami Urzędu Miejskiego w Koluszkach i wszystko zostało w tej sprawie powiedziane. 
Nie będzie to realizowane. Pan Starosta stwierdził, że musi oszczędnie wydawać środki. Nawet jeśli 
ktoś zaplanował wstawienie projektu do budżetu, a później się okazało, że koszty związane 
z realizacją tego zadania byłyby ogromne (w tym związane z wykupem prywatnych działek), to nie 
idzie w to. Inwestycja na ul. Tuszyńskiej w gminie Andrespol była realizowana w 2010 roku 
i od tamtego czasu wszystkim dobrze służyła. Ustalono, że po wizjach lokalnych określony zostanie 
niezbędny zakres robót w miejscach, gdzie chodniki są uszkodzone, w porozumieniu 
i we współfinansowaniu z Gminą Andrespol.  
 
Pani radna Elżbieta Żaczek zapytała, co jeśli Gmina nie będzie chciała tego współfinansować.  
 
Pan Starosta odpowiedział, że z taką propozycją pierwsza wyszła Gmina Andrespol. Gmina skierowała 
do Starostwa pismo, że na skutek uwag i istotnych usterek w chodnikach, proponuje wykonanie 
naprawy tych chodników i jest gotowa współfinansować to zadanie. To nie my złożyliśmy taką 
propozycję, tylko Gmina Andrespol dwa - trzy tygodnie temu. Chcemy wspólnie wykonać naprawy, 
we wspólnym interesie Powiatu i Gminy. 
 
Pani Klaudia Zaborowska-Gorzkiewicz – Członek Zarządu Powiatu zabrała głos w sprawie 
niezrealizowanych inwestycji w 2022 roku. Do budżetu była wpisana koncepcja projektowa 
na budowę ciągu pieszo-rowerowego w ul. Centralnej w Starowej Górze, w Gminie Rzgów 
i po analizie, tak jak było w przypadku Gminy Andrespol, wynikało, że nie opłaca się tego w danym 
momencie robić, ponieważ koszty są dużo większe, niż przewidziano na początku. Ta koncepcja 
nie była zrealizowana, więc środki zostały przypisane na kolejny rok na inną inwestycję, po ustaleniu 
z Burmistrzem Rzgowa.  
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Również był wpisany projekt dotyczący budowy ciągu pieszo-rowerowego w ul. Cegielnianej w Starej 
Gadce, jednak zadanie zostało przeniesione na rok 2023 jako koncepcja, ponieważ nie wiadomo 
do końca, czy ta inwestycja z uwagi na konieczność poszerzenia pasa drogowego będzie 
do wykonania, jeśli chodzi o przesunięcie ogrodzeń i wykup gruntów od mieszkańców. 
 
Pan radny Sylwester Golus stwierdził, że Pan Starosta bardzo sprytnie „wywołał go do tablicy”. Widać 
tutaj bardzo duże doświadczenie samorządowe, co musi oddać Panu Staroście. Pan radny powiedział, 
że faktycznie zależało im na tej inwestycji, ponieważ dotacje tutaj rządowe były duże, mogli je utracić 
i byli chyba dwukrotnie tutaj w Starostwie, na początku jako radni i później z Panem Burmistrzem. 
Pan Radny powiedział, że faktycznie tak jest, jak tutaj Pan Starosta przedstawił. Tylko, że odnosił takie 
wrażenie, że decydująca rola była Pana Burmistrza Małeckiego. Tak mu się wydawało, że mogli być 
tutaj „ograni” i ta inwestycja mogłaby nie dojść do skutku. Dodał, że może to jest subiektywne 
wrażenie, ale tak to wyglądało. Radnym zależało właśnie na tym, żeby ta inwestycja była, co nie jest 
tak, że to od razu im zapewni, że otrzymają reelekcję. To byłoby bardzo dobrze, to wyborcy 
zadecydują, kto uzyska ponownie mandat radnego, ale to im niczego nie zapewni, tak jak 
Pan Starosta mówi.  
Pan Sylwester Golus dodał, że ma takie uwagi, że Pan Starosta ciągle narzeka, utyskuje jaki jest ten 
rząd, jak to wszystko to jest źle. Pan radny przypomniał kadencję wcześniejszą, w której naprawdę 
współpraca była bardzo modelowa i jest zaskoczony i zdziwiony, że Pan Starosta w tym kierunku 
poszedł. Pan Golus dodał, że jest mu też tak po ludzku przykro, bo wydawało mu się, że on z Panem 
Starostą byli na gruncie osobistym nawet przyjaźni i bardzo cenił Starostę za te wszystkie inwestycje, 
które robił. Pan Golus dodał, że wszędzie gdzie mógł, nie miał żadnych zahamowań, żeby pozytywnie 
się na każdych gremiach wypowiadać o Panu Staroście, a w tym ostatnim czasie czuje lekki zawód. 
Radny stwierdził, że całą nadzieję tutaj opierał właśnie na Przewodniczącym Zarządu, Panu Staroście 
i nawet nie doceniał Pani Wicestarosty. W ostatnim spotkaniu Pan Starosta nie mógł do końca 
uczestniczyć, ale Pani Wicestarosta też bardzo dużo pomogła i tutaj nie słyszał żadnych narzekań, 
tylko zawsze było takie pozytywne nastawienie. Pan Sylwester Golus stwierdził, że jest tak troszeczkę 
niemile zaskoczony i rozczarowany osobą Pana Starosty. 
 
Pan Starosta odpowiedział radnemu Sylwestrowi Golusowi, że jest niemile rozczarowany sposobem, 
w jaki Pan radny docenia to, co Starosta zrobił wspólnie z Panią Wicestarostą, z pracownikami, 
dla gminy Tuszyn, jeśli chodzi o drogi. Pan radny doskonale wie, że pierwotnie Powiat do tych 
inwestycji miał dołożyć tylko 500 tys. zł, a dokłada 5 mln zł oraz Gmina Tuszyn dokłada 2 mln zł. 
Pieniądze uzyskane ciężko z tej Gminy mimo, że zapewnienie było, że nadwyżka zostanie 
współfinansowana po połowie. Pan Starosta przypomniał, że Pan radny był u niego i mówił, że zależy 
mu na tym. Zarząd Powiatu zrobił wszystko żeby te inwestycje wprowadzić, trzy przetargi plus 
negocjacje. Pan Starosta dodał, że ma prawo być zniesmaczony tym, w jaki sposób Pan radny głosuje, 
jakie podejmuje decyzje i nie wie, czy to jest dowód podziękowania za to, co Starosta starał się zrobić 
dla Gminy i dla Pana radnego. Starosta spodziewał się podziękowania w troszeczkę innej formie 
i dlatego taka jest jego wypowiedź w tym przypadku.  
 
Pan radny Sylwester Golus odpowiedział, że to jest jego najgłębsze odczucie, że tak musi uczynić. 
Dodał, że nie jest ich winą, że takie wydarzenia miały miejsce, że jest wojna, ceny, inflacja, 
to wszystko też ma wpływ. Nie jest to winą ani rządu, ani nikogo tutaj.  
 
Pan Starosta przypomniał, że prosił Pana radnego Sylwestra Golusa o pomoc w załatwieniu 
wykonawcy, natomiast ani radni, ani Gmina nie zrobili tego.  
 
Pan Sylwester Golus stwierdził, że szukali.  
 
Pan Starosta odpowiedział, że Zarząd Powiatu musiał znaleźć wykonawcę – taka jest różnica. Pan 
Starosta poprosił Pana Golusa, aby przyjął do wiadomości, że zrobiono to na prośbę Pana Golusa 
i Pana Skorupskiego, dla nich i dla Tadeusza Walasa. 
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Pan Sylwester Golus stwierdził, że tutaj też Pan Starosta narzeka, że nie ma takiej pomocy. Nadmienił 
o zrobieniu zestawienia, ile każda Gmina w naszym Powiecie otrzymała pomocy samorządowej. 
W Tuszynie to są dziesiątki milionów złotych na różne inwestycje. 
Pan Golus zwrócił się do Pana Starosty, że ciągle narzeka, że jest tak źle, natomiast on jako radny 
współpracowałby z każdym rządem, nawet i z różnej opcji. Pan Golus powiedział, że starał się ponad 
podziałami, jego głosowania były przykładem tego, że nawet wbrew swojemu środowisku nie raz 
głosował i popierał Pana Starostę, jeszcze jak w poprzedniej kadencji był Przewodniczącym Komisji 
Rewizyjnej.  
 
Pani Ewa Gładysz – Wicestarosta Łódzki Wschodni stwierdziła, że Zarząd Powiatu naprawdę 
współpracuje z rządem, z Urzędem Marszałkowskim, z Urzędem Wojewódzkim i ze wszystkimi 
Gminami na terenie naszego powiatu. Wnioski składane są wszędzie, gdzie tylko można i gdzie 
spełniamy odpowiednie warunki. Tylko niestety z przykrością stwierdzamy, że nie zawsze te wnioski 
są dofinansowane i z tego powodu jest nam bardzo przykro. Natomiast Zarząd Powiatu rękę wyciąga, 
bo naprawdę są potrzebne pieniądze. Pani Wicestarosta dodała, że Zarząd ubolewa, że tych 
pieniędzy jest za mało, bo gdyby było ich więcej, to niejednokrotnie w każdej gminie można by zrobić 
relatywnie dużo więcej, aniżeli teraz.  
Pani Wicestarosta wyraziła zdanie, że na możliwości Powiatu i na ciężką sytuację tego roku, zrobiono 
bardzo wiele. Udało się to wspólnie, to jest wspólny sukces i z tego należy się cieszyć. 
Program Polski Ład jest bardzo w trudnym programem do rozliczenia i do realizacji. To nie jest byle 
jaki program. Otrzymujemy bardzo dużo pieniędzy dofinansowania, ale z tym się łączy również duża 
biurokracja i podołano tej biurokracji. Za to powinny się należeć Zarządowi słowa podziękowania, 
ale to już wszystko zależy od radnych. 
 
Pan radny Mariusz Kotynia w kwestii podsumowania dodał, że ufa i ma nadzieję, że dojdzie do jakiejś 
dyskusji, gdzie podsumujemy środki i rządowe i sejmikowe, które poszły na samorządy Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego, również te gminne samorządy. Nie można mówić tylko w kontekście 
samego Powiatu, chociaż też tutaj były środki i to znaczne. Radny ma nadzieję, że ten czas 
podsumowania przyjdzie i do takiej dyskusji może kiedyś dojdzie i będziemy mogli o tym 
porozmawiać. Pan Kotynia uważa, że globalnie poszły na teren powiatu – do gmin powiatu i do 
powiatu ogromne środki w ostatnich latach. Z tym się można zgodzić, bądź nie. 
Pan Mariusz Kotynia dodał, że pamięta taką dyskusję kilka lat temu, w poprzedniej kadencji, na temat 
siedziby Powiatu. Zmierzamy do końca drugiej kadencji i trochę chyba zabrakło w ogóle rozmowy 
na ten temat, przynajmniej w gronie radnych, ale też i odwagi chyba, żeby próbować zrobić coś z tą 
siedzibą. Na początku tamtej kadencji rozmawiano, że nie warto w ten budynek inwestować 
i będziemy szukać innych rozwiązań. Póki co to widzi, że remontowane są kolejne rzeczy i dobrze, 
no bo musimy jakoś funkcjonować, ale tej decyzji zabrakło i chyba takiej dyskusji.  
 
Przewodniczący Rady wyraził zdanie, że ten temat odnośnie siedziby niepotrzebnie jest poruszany. 
Kiedy ten Powiat Łódzki Wschodni powstawał, to było dość trudne. Gdyby tej siedziby nie było tutaj, 
nie byłoby Powiatu na pewno. Jest to znamienne, że siedziba Starostwa jest poza granicami powiatu, 
ale musimy się z tego też cieszyć, bo wszystkie Gminy tego Powiatu są zadowolone, na czele 
z Koluszkami. Mamy na terenie powiatu instytucje powiatowe typu Policję, Straż, szkoły 
ponadpodstawowe i to jest właściwe. Natomiast gdyby ten Powiat nie powstał, bylibyśmy w Powiecie 
Tomaszowskim, w Powiecie Brzezińskim, czy część gmin byłaby w Powiecie Pabianickim. Pan 
Przewodniczący dodał, że jest ostrożny w tej dywagacji, bo nie wie, czy Gmina Tuszyn, kolega Sylwek 
Golus, czy nie zgodziliby się przyłączyć do innego Powiatu, jeżeli siedziba byłaby np. w Koluszkach.  

Pan Mariusz Kotynia powiedział, że nie podważa tego, że ten Powiat powstał, tylko podważa samą 
siedzibę. To są dwie różne rzeczy. To, że siedziba byłaby na przykład na terenie powiatu, to w niczym 
nie przeszkadza, żeby i straż była na terenie powiatu i szkoły, itd. 
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Pan radny dodał, że Pan Starosta zasugerował koledze, że on powinien inaczej głosować, natomiast 
on tak nie uważa, bo każdy ma prawo głosować jak chce. Stwierdził, że nikt demokracji nikogo uczyć 
nie musi.  

Pan Starosta odpowiedział, że mówił o swoich oczekiwaniach. Nie sugerował, jak radny ma głosować. 

Pan Przewodniczący zwrócił się do radnego Mariusza Kotyni, że jest którąś kadencję radnym i nigdy 
nie zgłaszał zmiany siedziby.  

Pan Mariusz Kotynia przypomniał, że jest tym radnym, który był przeciwny siedzibie 
na ul. Siemiradzkiego.  

Pan radny Mirosław Sójka odnosząc się do współpracy z Gminami zapytał, czy Wójtowie 
i Burmistrzowie nie są zapraszani na sesje, że na taką ważną sesję nie przychodzącą.  

Przewodniczący Rady odpowiedział, że Wójtowie i Burmistrzowie są zapraszani na sesje. 
 

W związku z tym, że ze strony Radych nie było więcej zgłoszeń, Przewodniczący Rady zamknął 
dyskusję. 

g) głosowanie 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego za rok 2022 
i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 11, „przeciw” – 8, „wstrzymuję się” – 0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę. 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Pkt 12. porządku obrad - Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego za 2021 rok. 

a) przedstawienie wniosku oraz stanowiska Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego za 2022 rok 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan Mirosław Sójka przedstawił wniosek oraz stanowisko 
Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego w sprawie udzielenia absolutorium 
dla Zarządu Powiatu Łódzkiego Wschodniego za 2022 rok (załącznik nr 23 do protokołu), zgodnie 
z którym Komisja Rewizyjna wnioskuje o udzielenie absolutorium dla Zarządu Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego za 2022 rok. 

b) przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi 
w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego o udzielenie 
absolutorium Zarządowi Powiatu Łódzkiego Wschodniego za 2022 rok 

Przewodniczący Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego odczytał Uchwałę Nr V/87/2023 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 17 maja 2023 r. w sprawie wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego o udzielenie absolutorium Zarządowi 
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Powiatu Łódzkiego Wschodniego za 2022 rok (załącznik nr 24 do protokołu). Skład Orzekający 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi nie zgłosił zastrzeżeń do wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego za 2022 rok. 

c) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej na temat projektu uchwały w sprawie absolutorium 
dla Zarządu Powiatu Łódzkiego Wschodniego za 2022 rok 

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił o przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej na temat projektu 
uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Łódzkiego Wschodniego za 2022 rok. 

Pan Mirosław Sójka – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, iż opinia Komisji jest 
pozytywna. 

d) dyskusja 

Przewodniczący Rady Powiatu otworzył dyskusję i zwrócił się do radnych, czy są z ich strony pytania 
do projektu uchwały. 

Nie było zapytań ze strony radnych i dyskusja została zamknięta. 

e) głosowanie 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego za 2022 rok i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 11, „przeciw” – 8, „wstrzymuję się” – 0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę. 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Sławomir Sokołowski stwierdził, że Zarząd Powiatu otrzymał 
absolutorium i pogratulował Zarządowi. 

 

Pan Andrzej Opala – Starosta Łódzki Wschodni podziękował za udzielenie absolutorium. Dodał, 
że praca Zarządu w 2022 roku została przez większość radnych doceniona. Realizowane są dwie 
bardzo ważne inwestycje, mianowicie budowa tuneli pod torami kolejowymi w Gałkówku oraz 
w Bedoniu, we współpracy z PKP PLK. Termin zakończenia inwestycji w Gałkówku planowany jest 
na sierpień tego roku, natomiast w Bedoniu październik tego roku. Są to sztandarowe inwestycje, 
wykonane z korzyścią dla mieszkańców gminy Koluszki i gminy Andrespola oraz innych osób 
korzystających z tych dróg. 
Pan Starosta nawiązał do realizacji dwóch zadań w ramach Programu Inwestycji Strategicznych, gdzie 
Powiat dołożył ponad 40% do inwestycji w gminie Brójce i oraz 70% do inwestycji w gminie Tuszyn 
oraz do rozbudowy budynku Szkoły Podstawowej i I Liceum Ogólnokształcącego w Koluszkach. 
Zadanie inwestycyjne dotyczące rozbudowy budynku szkoły zrealizowała Gmina Koluszki jako 
inwestor, natomiast Powiat partycypował w tym zadaniu w 30%. Dzisiaj 4 nowe oddziały szkolne są 
do dyspozycji dla Liceum i 8 dla Szkoły Podstawowej. Ponadto powstało obserwatorium 
astronomiczne.  
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Pan Starosta odniósł się do realizacji budżetu w 2022 roku i zwrócił uwagę, że mimo problemów 
z realizacją, jeśli chodzi o dochody bieżące, osiągnięta została znacząca nadwyżka dochodów 
bieżących nad wydatkami bieżącymi.  
Pan Starosta dodał, że zamierza zastanowić się w listopadzie nad kolejną podwyżką dla pracowników. 
Przypomniał, że w roku ubiegłym i dwa lata temu 400 pracowników we wszystkich jednostkach 
otrzymało po 500 zł brutto podwyżek wynagrodzenia, plus koszty pracodawcy w wysokości 20%. 
Łączny koszt podwyżki średnio na etat wyniósł 600 zł, co na 400 pracowników, daje kwotę 240 tys. zł 
w skali miesiąca i ponad 3 mln zł w skali roku. W latach wcześniejszych podwyżki wynosiły 150-200 zł 
na etat. Łącznie podwyżki na każdy etat dla 400 pracowników zatrudnionych w jednostkach 
organizacyjnych Powiatu wyniosły ponad 1.700 zł. Doceniany jest wysiłek pracowników pracujących 
w Powiecie Łódzkim Wschodnim, za który Pan Starosta podziękował. 
Pan Starosta na zakończenie podziękował również całemu Zarządowi Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego i wszystkim Państwu. 

Pani Jolanta Truszczyńska – Kierownik Warsztatu Terapii Zajęciowej w Koluszkach pogratulowała 
Zarządowi Powiatu i wręczyła poduszki wykonane w Warsztacie Terapii Zajęciowej w Koluszkach.  

Pkt 13. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2023 – 2026.   

Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2023 – 2026.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do radych, czy są z ich sprawy zapytania. 

Nie było pytań ze strony radnych. 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 17, „przeciw” – 1, „wstrzymuję się”– 0, „nie wziął udziału w głosowaniu”-1. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę. 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Pkt 14. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na 2023 rok.  

Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2023 rok. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radych, czy są z ich strony zapytania. 

Nie było pytań ze strony radnych. 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 19, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 30 do protokołu.  
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Pkt 15. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na 2023 rok.  

Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 
w budżecie Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2023 rok. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radych, czy są z ich strony zapytania. 

Nie było pytań ze strony radnych. 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 19, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

Pkt 16. porządku obrad – Wnioski, oświadczenia radnych i sprawy różne.  

Zaproponowano termin kolejnej sesji na dzień 27 czerwca 2023 r.   

Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu serdecznie podziękowała wszystkim kierownikom 
jednostek organizacyjnych, inspekcji i straży, naczelnikom wydziałów i kierownikom referatów, 
a przede wszystkim pracownikom służb finansowo-księgowych Starostwa Powiatowego w Łodzi 
i wszystkich jednostek, inspekcji i straży za sumienną, rzetelną pracę wykonywaną przez cały rok, 
a w szczególności w tym okresie sprawozdawczym, co pozwoliło prawidłowo i terminowo zrealizować 
wszystkie obowiązki sprawozdawcze za 2022 rok. Pani Skarbnik podziękowała również radnym 
za zatwierdzenie wszystkich sprawozdań, w szczególności sprawozdania finansowego. Procedura 
ta bowiem jest bardzo ważna dla służb księgowych, pozwala na przeksięgowanie wyniku finansowego 
za 2022 rok i ostateczne zamknięcie ksiąg rachunkowych 2022 roku. 
 

Pkt 17. porządku obrad – Zamknięcie LVIII Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

Przewodniczący Rady Powiatu podziękował za uczestnictwo i zamknął obrady LVIII Sesji Rady Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego. 

Przewodniczący Rady 

Sławomir Sokołowski 


